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Voorstel

De raad van de gemeente Edam-Volendam in vergadering bijeen d.d. 4-7-2024

Onderwerp: Esthetisch verantwoorde transformatiehuisjes in Edam-Volendam

De Raad, overwegende dat:

• De uitbreiding van het elektriciteitsnetwerk van belang is voor een betrouwbare
energievoorziening;

• Het behoud van het (al dan niet) historische straatbeeld, de schoonheid en de leefbaarheid van
onze gemeente van groot belang is voor de huidige en toekomstige inwoners;

• Publieke voorzieningen - zoals transformatorhuisjes - een stempel drukken op de publieke ruimte
en het straatbeeld;

• Het ongewenst is dat transformatorhuisjes op dit moment zonder enige toetsing geplaatst
kunnen worden.

De Raad, constaterende dat:

• Er in de nabije toekomst 136 transformatorhuisjes in de gemeente Edam-Volendam geplaatst
moeten worden die een enorme invloed gaan hebben op het (historisch) stads- op dorpsbeeld.

• Functionele gebouwen ook mooi kunnen zijn en het karakter van een dorp of stad kunnen
uitstralen, waarmee functionaliteit, esthetische waarde en identiteit worden gecombineerd, zoals
eerder met onder andere het viaduct op het Dril te Volendam en op andere plaatsen in de
gemeente.

• Het mogelijk is om functionele gebouwen strategisch te plaatsen, om zo hun impact op het
straat- en dorps- dan wel stadsbeeld te verminderen;

Roept het college op:

1. Te onderzoeken:
a. Of bij de uitbreiding van het elektriciteitsnetwerk een hoogwaardig en esthetisch

verantwoord ontwerp van het transformatorhuisje gerealiseerd kan worden, waarbij er
een mogelijkheid is voor aanpassingen aan de schil zodat er aansluiting is van de
bouwwerken op de buurt waarin zij geplaatst worden (ter indicatie/bijvoorbeeld groen of
bekleed met planten in het park of groengebied of voorzien van een (historische)
afbeelding in het centrum van de kernen.

b. Of transformatorhuisjes zoveel mogelijk kunnen worden geïntegreerd in bestaande
gebouwen of op discrete locaties worden geplaatst zodat de impact op het straatbeeld
geminimaliseerd wordt. Bij nieuwbouw van wooncomplexen, scholen of kantoren kan
bijvoorbeeld ruimte worden gereserveerd voor inpandige elektriciteitsvoorzieningen.
Ook kan worden gedacht aan het onderbrengen van voorzieningen in andere technische
ruimten;

c. Of er betere controle/regie op de plaatsing van de transformatorhuisjes ingesteld kan
worden (die momenteel vergunningsvrij zijn vanwege hun afmeting (3m x 3m)). Hierbij
kan gedacht worden om:

i. een commissie in het leven te roepen die een adviesrol kunnen spelen



aangaande de plaatsing, formaat en/of schil van transformatorhuisjes.
ii. Werkbare criteria te ontwerpen aan de hand waarvan de locatie en het

esthetisch ontwerp van de energiehuisjes op meest gewenste manier kunnen
worden ingepast.

d. Welke kosten hiermee gemoeid zijn of deze (deels) verhaald kunnen worden bij de
energieleverancier en/of ontwikkelaar bij een nieuwe wijk.

2. De raad voor het einde van het jaar (2024) te informeren en/of een voorstel voor te leggen hoe
de motie uitgevoerd wordt en binnen welke financiële kaders .

.... en gaat over tot de orde van de dag.
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De voorzitter, L.J. Sievers




